
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A Balmazújvárosi  Közös Önkormányzati  Hivatal  Dísztermében (4060 Balmazújváros,
Kossuth  tér  4-5.)  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pályázati  Források  Felhasználását  és
Beruházásokat Előkészítő és Ellenőrző Bizottságának 2019. április 15-én 15.00 órakor kezdődő
ülésén.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: Blaskó Sándor        bizottsági elnök

       Csonka-Kis Pál    bizottsági tag
       Kádár Imre Zoltán bizottsági tag
       Tóth Attila bizottsági tag

     

Balmazújvárosi Közös
Önkormányzati Hivatal részéről:  Hegedüs Péter polgármester

Dr. Hajdu Miklós jegyző
       Tóth Erzsébet vezető tanácsos-pályázatíró

   
Blaskó Sándor elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a Bizottság 4 fővel

határozatképes.

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti Pályázati Források Felhasználását és
Beruházásokat Előkészítő és Ellenőrző Bizottsága 4 igen szavazattal elfogadta az alábbi

napirendet:
   

Blaskó Sándor bizottsági elnök   
A napirenddel kapcsolatban módosító javaslatom lenne, a közszolgáltatási szerződés megkötésére
a  nem  közművel  összegyűjtött  háztartási  szennyvíz  közszolgáltatásra  vonatkozóan  készült
előterjesztést  és  a  Balmazújváros  Sport  Kft.  számviteli  és  pénzügyi  adatainak  utólagos
felülvizsgálata  tárgyában  készült  előterjesztést levennénk  napirendről.  Ki  az,  aki  egyetért  a
napirenddel,  a  módosítással  együtt?  Megállapítom,  hogy  a  bizottság  egyhangúlag  elfogadta  a
napirendi pontokat a módosítással együtt.

N y i l v á n o s  ü l é s
1. Előterjesztés  a  TOP-3.1.1-15-HB1-2016-00012  azonosítószámú,  „Kerékpárforgalmi

létesítmények fejlesztése Balmazújvároson és Nagyhegyes közigazgatási  területén” című
pályázat megvalósítása tárgyában 
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

Z á r t  ü l é s
1. Előterjesztés a Veres Péter Kulturális Központ színházterme számára szcenikai eszközök

beszerzése tárgyában 
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

2. Előterjesztés  a  TOP-2.1.3-15-HB1-2016-00007  kódszámú,  "Belvízvédelmi  fejlesztések
megvalósítása  Balmazújvárosban"  című  projekthez  kapcsolódóan,  a  kivitelezési
munkálatok elvégzésére vonatkozó közbeszerzési eljárás lefolytatása tárgyában 
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

1



1.  napirend:  Előterjesztés  a  TOP-3.1.1-15-HB1-2016-00012  azonosítószámú,
„Kerékpárforgalmi  létesítmények  fejlesztése  Balmazújvároson  és  Nagyhegyes
közigazgatási területén” című pályázat megvalósítása tárgyában

Blaskó Sándor bizottsági elnök
Ha jól olvastam nem valósul meg a projekt,  mert  Nagyhegyes  részről pénzügyi  akadálya  van.
Sajnálattal veszem tudomásul. Van-e valakinek kérdése?

Tóth Attila bizottsági tag
Hallottuk, hogy Nagyhegyes nem járul hozzá a kerékpárúthoz. Én írásban nem láttam sehol sem,
hogy  lenyilatkozták  volna.  Sőt,  azt  is  hallottam,  hogy  finanszírozták  volna  valamennyire.  A
kérdésem  az  lenne,  hogy  nem  kellett  volna-e  a  Képviselő-testületet  lenyilatkoztatni?  Vagy
Nagyhegyest megkérni, hogy adja írásba, hogy nem tudja finanszírozni. A költségvetés is úgy lett
elfogadva, hogy vissza kell fizetni. Mikori ez a nyilatkozat?

Dr. Hajdu Miklós jegyző
Nem tudom megmondani,  hogy mikor  érkezett  csak  azt,  hogy 2019.  január  23-án  hozta  meg
Nagyhegyes ezt a döntést.

Tóth Attila bizottsági tag
A Képviselő-testületet meg kell volna kérdezni vagy forrást kellett volna rá keresni.

Hegedüs Péter polgármester
600 millió forint értékben forrást találni?

Tóth Erzsébet vezető tanácsos-pályázatíró
A projekt teljes összköltsége 400 millió forint. Ez a 400 millió forint nem csak építési költségből
áll,  hanem ebben mindenféle  szolgáltatás,  ingatlan vásárlás és tervezés is  van.  Nagyhegyesnek
több százmillió forintot kellett volna hozzátennie. Ezt a projektet csak úgy lehet megvalósítani, ha
a vállalt indikátorokat tudjuk terjeszteni. Annak idején mikor a pályázat be lett nyújtva egy terv
került benyújtásra. Nyilván számoltak a tervezők akkor is az akkori árakkal, de azóta eltelt két év
és sajnos ezzel Nagyhegyes sem tud mit tenni, illetve menet közben „szólt bele” a Magyar Közút
Nonprofit  Zrt..  Akkor adta  ki,  hogy ki  kell  emelni  a  kerékpár  utat,  ami  az  előterjesztésben is
szerepel. Amiket utólag előírt a Magyar Közút Nonprofit Zrt. az jelentős mértékben drágította meg
a projektet Nagyhegyes számára.

Blaskó Sándor bizottsági elnök
Azt olvasom, ha nem valósul meg, akkor Balmazújvárosnak a járulékos költségeket vissza kell
fizetni és ebben a kérdésben kell nekünk dönteni, hogy megbízzuk-e a polgármester urat, hogy
ebben az ügyben tárgyaljon, Nagyhegyes Önkormányzatával  a kompenzációról.

Dr. Hajdu Miklós jegyző
Ez a projekt kizárólag Nagyhegyes elállása miatt hiúsul meg. Ezért szükségesek a tárgyalások az
eddig felmerült kiadások megtérítéséről.

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
7.261.048 Ft a pontos összeg. Megmondom őszintén, hogy kevés esélyt látok rá, hogy egy forintot
is vissza fognak adni és akkor ezt az összeget nekünk kell visszafizetni. Beszéltem a jegyzővel és
azt mondta, hogy nem fogják visszafizetni. 

Dr. Hajdu Miklós jegyző
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Az én jogi álláspontom az, hogy ez kifejezetten az ők hibájuk. A testület fogja eldönteni, hogy
akarja-e később peresíteni az ügyet.  A jegyző nem az a személy,  aki az önkormányzat nevében
nyilatkozatot tehet, hanem a polgármester és a képviselő-testület az. A Magyar Államkincstárral is
próbáltunk egyeztetni, hogy ilyenkor mit kell tenni. Nagyhegyes szabadon eldönthette, hogy ha
például csak 10 vagy 50 millió forintot kell hozzátenni vállalja, ha 200 millió forintot, akkor nem?
Aláírta a támogatási szerződést és voltak előzetes tervek is. Az előzetes tervek alapján látható volt,
hogy mennyibe kerül például a kisajátítás. Ha nem vezet előre a polgármesteri egyeztetés a testület
eldönti,  hogy  kívánja-e  peresíteni  és  perben  szeretné-e  érvényesíteni  ezt  a  követelést.  Azt
gondolom, hogy nem úgy működik, hogy hozzunk egy három soros képviselő-testületi határozatot,
amiben az áll, hogy elálltak. Az elállás jogilag a szerződés megkötésének idejére visszamenőleges
hatállyal történik, azaz olyan mintha az egész meg sem történt volna. Ebből kifolyólag ezt a már
felhasznált forrást vissza kell fizetni.

Blaskó Sándor bizottsági elnök
Nem tudom, hogy mennyibe jó ez Balmazújvárosnak és Nagyhegyesnek, hogy két szomszédos
település  elkezd  pereskedni.  Nem  lesz-e  szükségük  vagy  nekünk  rájuk.  A tárgyalást  abba  az
irányba kell folytatni, hogy megegyezés legyen, hogy ne kerüljön sor pereskedésre.

Tóth Attila bizottsági tag
A költségvetésbe már be volt tervezve most meghiúsult és vissza kell fizetni. Ezt nem a testületnek
kellett, volna eldönteni-e? Nagyhegyes adott volna egy nyilatkozatot, hogy nem fog hozzájárulni
és  eldönti  a  balmazújvárosi  képviselő-  testület,  hogy bevállalja-e  azt  az  összeget  Nagyhegyes
helyett?

Dr. Hajdu Miklós jegyző
Erről nem tudok nyilatkozni.

Hegedüs Péter polgármester
Értem,  hogy mit  szeretne  mondani  képviselő  úr.  Nagyhegyes  2 hónapja  kommunikálja  felénk,
hogy ez a projekt nem fog megvalósulni. Beterveztük a költségvetésbe, de nincs kifizetve. Azt nem
kérdezte  meg,  hogy  más  irányú  tárgyalást  folytattunk-e?  A Megyei  Közgyűlés  Elnökéhez  is
elmentünk  Tóth  Erzsébettel  és  megkérdeztük  tőle,  hogy nem lehet-e  Balmazújváros-Látóképre
átvinni  ezt a projektet.  Jelenleg nem lehet,  mert  az állam tiltja,  hogy a meghiúsult  projekteket
máshova átvigyék. Jelen esetben a konzorciumban lévő legnagyobb partner úgy dönt, hogy nem
vállalja, úgy gondolom a mi 60 vagy 70 millió forintunk a 400 millió forinthoz képest jóval kisebb
rész.

Dr. Hajdu Miklós jegyző
A mai napig nem válaszolt a Magyar Államkincstár, hogy ilyen esetben mit lehet tenni. A pénzügy
betervezte, jobb, mintha nem számolna vele az önkormányzat és utána kell pénzt találni rá. 

Tóth Attila bizottsági tag
Nagyhegyes képviseletében nem lehet meghívni valakit a testületi ülésre, hogy elmondja mi az ok?

Dr. Hajdu Miklós jegyző
Van rá lehetőség. A határozatban nem nevesíti az okot a Konzorciumi partner önkormányzat.

Blaskó Sándor bizottsági elnök
Köszönöm szépen. Van-e még kérdés? Ha nincs, ki az, aki elfogadja a határozati javaslatot?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, 1bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:
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12/2019. (IV. 15.) sz. PFFBEEB határozat:

A TOP-3.1.1-15-HB1-2016-00012 azonosítószámú, „Kerékpárforgalmi
létesítmények fejlesztése Balmazújvároson és Nagyhegyes közigazgatási területén”

című pályázat megvalósítása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pályázati  Források  Felhasználását  és  Beruházásokat
Előkészítő  és  Ellenőrző  Bizottság a  TOP-3.1.1-15-HB1-2016-00012  azonosítószámú,
„Kerékpárforgalmi  létesítmények  fejlesztése  Balmazújvároson  és  Nagyhegyes  közigazgatási
területén”  című  pályázat  megvalósítása  tárgyában készült  határozati  javaslatot  elfogadásra
javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Blaskó Sándor bizottsági elnök
Határidő: soron következő képviselő testületi ülés

Blaskó Sándor elnök
A bizottság ülésének nyilvános része véget ért, zárt ülésen folytatjuk munkát.

K.m.f.

Blaskó Sándor
elnök

Csonka-Kis Pál
tag

Papp-Kovács Orsolya
jegyzőkönyvvezető
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